
 

Enskede-Årsta-Vantör  
stadsdelsförvaltning 
Administrativa avdelningen 
 
Slakthusplan 8 A 
Box 81 
121 22 Johanneshov 
Växel 08-508 14 000 
eav@stockholm.se 
start.stockholm 
 

Sida 1 (5)
 

 
 

 

Remiss av motion om fler badplatser i staden 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/547 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Sammanfattning 
Dennis Wedin (M) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige 
som handlar om att möjliggöra för fler badplatser i staden. Han vill 
att konkreta platser ska tas fram där det är möjligt att anlägga nya 
utomhusbad och att en badgeneral tillsätts.  
 
Förra året tog staden fram en handlingsplan för nya bad. Syftet med 
handlingsplanen var att peka ut förslag på var nya badplatser kan 
etableras. Ett antal platser togs fram för vidare utredning. 

Förvaltningen ställer sig positiv till att konkreta förslag på platser 
pekas ut, men det behöver föregås av ett utredningsarbete. 
Kommunstyrelsen kan ges i uppdrag att leda arbetet tillsammans 
med berörda nämnder och bolag. Kommunstyrelsen har redan flera 
badrelaterade uppdrag i årets budget.  

Förvaltningen ser även positivt på att en badgeneral inrättas. 
Förvaltningen anser att badgeneralens funktion framförallt bör vara 
att leda utredningsarbetet framåt så att fler platser på sikt ska kunna 
bli möjliga för bad. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Bakgrund 
Dennis Wedin (M) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige 
som handlar om att möjliggöra fler badplatser i staden. Han vill att 
kommunstyrelsen i samverkan med berörda nämnder och 
Stockholm Hamnar AB ska få i uppdrag att ta fram konkreta förslag 
på platser där det går att anlägga nya utomhusbad. Han vill också att 
en badgeneral tillsätts som ska arbeta för att Stockholm ska få fler 
bryggor, bastur och badplatser och att badkvaliteten förbättras.  

Handläggare
Charlotte Rydberg
Telefon: 076-121 40 50

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2023-10-26

Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning
Administrativa avdelningen

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2023/580

2023-09-06
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Kommunstyrelsen har den 19 juni 2023 skickat motionen på remiss 
till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, miljö- och 
hälsoskyddsnämnden samt stadsdelsnämnderna för yttrande. 
Yttrandet ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast den 1 
november 2023. 

Ärendet 
Dennis Wedin (M) utgår i sin motion från stadens miljöenkät som 
visar att endast varannan stockholmare är nöjd med badutbudet i 
staden, ett resultat som skiljer sig mellan stadsdelarna. Trycket på 
Stockholms strandbad ökar i takt med att Stockholm växer och det 
är inte alltid så lätt att få plats vid de befintliga baden, skriver han.  

Skribenten tycker att staden ska se positivt på när externa vill 
anlägga ett bad. Eftersom det är en komplicerad process rent 
juridiskt anser han att staden ska bli bättre på att informera om vilka 
platser som kan vara aktuella för ett nytt bad så att externa parter 
själva slipper att söka efter platser. Han anser att ett sätt att få till 
fler badplatser är att anlägga bryggbad. 

Skribenten vill att kommunstyrelsen ges i uppdrag att peka ut minst 
tio platser där nya bad kan anläggas, både strandbad och 
utomhusanläggningar. Arbetet kan utgå ifrån stadens handlingsplan 
för nya bad som togs fram under 2022, men även inkludera andra 
platser. Det ska vara platser med tillräcklig vattenkvalitet, platser 
utan planstridighet eller där detaljplanen enkelt kan göras om, 
platser där staden har rådighet och där det fungerar för sjötrafiken. I 
arbetet ska även förslag på lämpliga platser för bastuflottar ingå. 

Skribenten anser vidare att tillståndsprocesserna för bastur och 
bryggor behöver förenklas. Skribenten föreslår att staden ska inrätta 
en badgeneral som bland annat kan vara ett stöd för stockholmare 
som söker tillstånd för bad och bryggor. 

Slutligen tycker skribenten att staden behöver förbättra 
vattenkvaliteten, både vid flera av stadens befintliga strandbad och 
på platser där det krävs för att anlägga nya bad.  

 
Dennis Wedin (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 

 att uppdra åt kommunstyrelsen att, i samverkan med berörda 
nämnder samt Stockholms Hamnar AB, ta fram konkreta 
förslag på platser i staden där det är möjligt att anlägga nya 
publika utomhusbad, såväl bryggbad som strandbad och 
rena badanläggningar. 

 att uppdra åt kommunstyrelsen att, i samverkan med berörda 
nämnder inrätta en badgeneral för att förenkla 
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tillståndsprocesser och arbeta aktivt för att Stockholm får på 
plats fler bryggor, bastur och badplatser samt förbättra 
badvattenkvaliteten. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Administrativa avdelningen. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
År 2022 tog staden fram en ny handlingsplan för nya bad.  
Syftet med handlingsplanen var att peka ut förslag på var nya 
badplatser kan inrättas. Analysen utgår bland annat från hur många 
som bor inom en radie på 1 km från ett bad och hur stor 
befolkningen väntas vara år 2029. Inom Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsområde pekades två platser ut för vidare utredning, båda 
platserna ligger längs Årstaviken. Svårighetsgraden för 
genomförande graderades med utgångspunkt från de tekniska 
förutsättningarna på platsen. Båda platserna längs Årstaviken 
bedömdes som medelsvåra. Handlingsplanen innehöll även en 
genomgång av relevanta lagar och hur ansvarsförhållandena ser ut.  

Författaren av motionen vill nu att staden tar ett steg vidare och 
pekar ut konkreta platser för nya bad. Skribenten föreslår att 
kommunstyrelsen ska ges uppdraget att leda arbetet i samverkan 
med berörda nämnder och bolag. Han vill också att en badgeneral 
inrättas som ska förenkla tillståndsprocesser och arbeta aktivt för att 
Stockholm ska få fler bad med mera. 

Förvaltningen ställer sig mycket positiv till att kommunstyrelsen får 
i uppdrag att peka ut konkreta platser för nya bad, men vill 
samtidigt betona att det först krävs mer utredning om platsernas 
förutsättningar. Åtminstone gäller det för de utpekade platserna 
inom Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsområde. Det är viktigt med 
ett gott grundarbete så att man slipper backa senare i processen.  

Förvaltningen ser även positivt på att en badgeneral inrättas. 
Förvaltningen anser att badgeneralens funktion framförallt bör vara 
att leda och driva utredningsarbetet framåt. En badgeneral som har 
specialistkompetens och erfarenhet av dessa processer kan utgöra 
ett värdefullt stöd både för stadens egna nämnder och externa som 
önskar anlägga bad.  

Förvaltningen noterar samtidigt att kommunstyrelsen redan har, 
ensamt eller tillsammans med andra berörda nämnder och bolag, 
flera relaterade uppdrag kring bad i årets budget. Dessa är: 

 Planera för inrättande av fler strand- och bryggbad och 
kartlägga möjligheterna att anlägga fler vinterbadplatser 
med möjlighet till bastubad.  
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 Utreda hos vilken nämnd det övergripande ansvaret för 
samordning av olika typer av badsatsningar bör ligga. 

 Utreda för- och nackdelar med att avskaffa det generella 
badförbudet och istället införa badförbud på lämpliga 
platser. 

En del av skribentens förslag, till exempel förslaget om en 
badgeneral, borde kunna beaktas inom ramen för dessa uppdrag.  

Jämställdhetsanalys 
En större andel pojkar/män än flickor/kvinnor nyttjar stadens ytor 
för spontanidrott. Det visar en observationsstudie som gjordes 2020 
av idrottsförvaltningen. När det gäller stadens mest prioriterade 
målgrupper för idrott och motion, barn och unga i åldern 7-19 år, så 
är badplatserna/strandbaden och motionsspåren de mest jämställt 
nyttjade anläggningarna, se tabell.  

 
i  

Barnrättsperspektiv 
Fler bad runtom i Stockholm ökar möjligheten för barn och unga att 
bada, inte minst när den ungas ålder och simkunnighet ökar och de 
själva kan ta sig till närliggande bad. Fler bad runtom i Stockholm 
ger också familjer fler alternativ för sina barn, i takt med att 
behoven skiftar.  

Stadens handlingsplan för nya bad ger exempel på åtgärder som kan 
vidtas för att öka säkerheten för barn och unga, till exempel 
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informera om djup eller med hjälp av länsar visa hur långt ut ett 
barn kan röra sig utan en vuxen.  

Tillgänglighet 
När man anlägger nya bad behöver man utreda tillgängligheten för 
exempelvis äldre och personer med nedsatt rörelse- eller 
orienteringsförmåga. Även tillgängligheten för driftspersonal och 
utryckningsfordon är viktig. 

Förslag 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Anders Carstorp  Anna Larsson 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilaga 
Remissunderlag: Motion om fler badplatser i staden.

 
i Tabellen visar könsfördelningen för nyttjandet av  
spontanidrottsanläggningar uppdelat på ålder. Den är hämtad från en 
observationsstudie som idrottsförvaltningen gjorde år 2020. För vidare läsning se 
Strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av stadens spontanidrottsytor 
(KS 2022/583) 
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